
דבר ראש הלשכה  

עו"ד דורון ברזילי   

הדין  ועורכי  הדין  עורכות   - למענכם  העשייה  שהתחייבתי,  כפי 
למהפכה  שתביא  ביוזמה  מדובר  והפעם  שאת,  ביתר  ממשיכה   -
הלשכה  חבר  שמקבל  ובתמורה  הלשכה  של  התקציבית  בהתנהלות 
עבור דמי החבר. היוזמה שעליה אנו נאבקים בימים אלה היא בשורה 
שחיכינו לה זמן רב - הפחתת דמי החבר שמשלמים כולנו ללשכה 
מדי שנה. בתמצית, לפי היוזמה היו אמורים דמי החבר לִפחות כבר 
זו אפוא הפפ בכל שנה.  בפ12.5%  ובשנתיים הבאות   ,25% פהשנה ב

חתה מדורגת שתגיע עד כדי 50%. מהפכה של ממש כבר אמרתי?
פדמי החבר, כך לפי דעתי ועל פי הצעתי, אמורים לגלם את פעי

של  והסמכה  רישום  כגון  בחוק,  הקבועות  והרשות  החובה  לויות 
המקצועי,  האיגוד  מטרות  חיזוק  משמעתי,  ודין  אתיקה  מתמחים, 
השתלמויות וימי עיון מקצועיים ועוד; ואילו יתר פעילויות התרבות 
והפנאי )הופעות, הצגות, טיולים, סרטים, יום ספורט, יום הפרקליט, 

פקבלות פנים ואירועים, מתנות(, שמשתתפים בהן אך מעטים, ימו
מנו על ידי המשתתפים בלבד. 

קביעת שי על  פלצערי, מרבית חברי המועצה הארצית האמונים 
עור דמי החבר, ובהם ראשי חמשת המחוזות, הצביעו נגד ההפחתה 
בשנת 2013, ושיקוליהם עימם. למרות החלטתם, אין זה סוף פסוק; 
אני מתחייב להמשיך ולפעול בכל האמצעים הלגיטימיים העומדים 

פלרשותי ליישום המתווה, שכן זהו המהלך הראוי והמתבקש עבור
וכולי תקווה כי  נו - עורכות הדין ועורכי הדין. התהליך כבר החל, 
כבר בשנה הבאה נראה ירידה הדרגתית בשיעור דמי החבר, שתגיע 

בעתיד עד כדי 50% כאמור.

שמים גבול להסגת הגבול

פהמאבק העיקש במסיגי הגבול של מקצוע עריכת הדין נמשך, וב
חודשים האחרונים רשמנו כמה הישגים מרשימים במאבקנו הצודק 
והבלתי מתפשר בתופעה. כוונתי היא בין השאר לפסק הדין בעניין 
חברת הכספת, שבו פסק בית המשפט המחוזי בירושלים כי אסור 

וכן להחל לפועל,  לקוחות בלשכות ההוצאה  לייצג  גבייה  פלחברות 
טה בעניין רואת החשבון דורית גבאי, שבה קבע בג"ץ כי ייצוג בפני 
רשויות מס שבח מקרקעין יתבצע רק על ידי עורכי דין ולא על ידי 
רואי חשבון. על פסק הדין בעניין לבנת פורן והמרכז למימוש זכויות 
שתלוי  הערעור  כי  מקווה  ואני  כולכם,  שמעתם  בוודאי  רפואיות 

בבית המשפט העליון יסתיים אף הוא לטובתנו. אני שמח שהמאבק 
לא  עדיין  שהוא  אף  פרי,  נושא  בעבודתנו  לנגוס  המבקשים  באלה 
תם. נמשיך להיאבק, הן למען פרנסתנו והן לטובת הציבור כולו, כדי 

לקבל שירותים מקצועיים רק מידי מי שהוכשר והוסמך לכך. 

הלבנת ההון? מסתמן פתרון

פהכוונה להטיל על עורכי הדין חובות דיווח על לקוחותיהם במס
גרת חוק איסור הלבנת הון הולכת ונמוגה, וטוב שכך. לאחר משא 
ומתן עיקש שניהל הצוות שמיניתי בראשותו של פרופ' דוד ליבאי, 
אישר הוועד המרכזי של הלשכה את המתווה הנכון והראוי שגיבש 
ההצעה שהייתה  ולתמיד את  היום אחת  סדר  מעל  שיוריד  הצוות, 

פפוגעת באחת מאבני היסוד של מקצוע - הזכות לחיסיון. אני מק
ווה כי נוכל להגיע להסכמות סופיות עם הרשות לאיסור הלבנת הון 
כי הנושא יוסדר רק במישור האתי ובידי הלשכה פנימה, וכל הצעה 

אחרת תישכח כלא הייתה. 

ימי העיון: ההצלחה נמשכת

בחודשים  עורכים  שאנו  והכנסים  העיון  ימי  וחבריי,  חברותיי 
בחוברת  תעיינו  כי  היא  המלצתי  רבה.  להצלחה  זוכים  האחרונים 

הלש באתר  עליה  הקליקו  או  בדוא"ל  אליכם  שנשלחה  העיון  פימי 
עולמכם  את  להעשיר  ובואו  לליבכם  הקרוב  הנושא  את  מצאו  כה, 

פולהיפגש עם חבריכם. אל תחמיצו את ימי העיון המרתקים ואת הכ
נסים המיוחדים שאנו ממשיכים לערוך עבורכם, בשלל נושאים ועם 

מיטב המרצים, ללא כל תשלום. 

התגעגעתם? שמרו את התאריך

בפ26 במאי 2013 הוא חוזר ובגדול: הכנס השנתי של לשכת עורכי 
 הדין באילת. יש למה לחכות. 

הצטרפו, הגיבו והיו עימי בקשר רציף בדף הפייסבוק שלי:   
www.facebook.com/doron.barzilay.7  

נביא את המהפכה

עורך הדין ׀ 5 ינואר 2013  


